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7 grudnia 2017 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Arkadiusza Czartoryskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizo-
wała następujący porządek dzienny: 

– rozpatrzenie wniosków i poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czyta-
nia do projektu ustawy o Służbie Ochrony Państwa (druki nr 1916 i 2072).

W posiedzeniu udział wzięli: Sebastian Chwałek sekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji wraz ze współpracownikami, Tomasz Miłkowski szef Biura Ochrony Rządu. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Magda Jedynak, Jacek Karolak, Anna 
Pilarska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Radosław Iłowiecki, Krzysztof 
Karkowski i Sławomir Osuch – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):

Dzień dobry państwu. Otwieram posiedzenie Komisji. Proszę państwa o zaopiniowa-
nie poprawek zgłoszonych w drugim czytaniu. Przypominam, że regulamin Komisji nie 
przewiduje już debaty i dyskusji nad poprawkami, a jedynie jej pozytywne bądź nega-
tywne zaopiniowanie. Witam pana ministra, witam naszych gości. 
Bardzo proszę, poprawka zasadnicza, przepraszam, wniosek klubu Platformy i klubu 

Nowoczesna o odrzucenie projektowanej ustawy. Rozumiem, że łącznie te dwa wnioski 
możemy głosować? 

Legislator Sławomir Osuch:
Tak jest. 

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Kto z pań i panów posłów jest za odrzuceniem projektu ustawy? (6) Dziękuję. Kto jest 
przeciw? (11) Dziękuję. Kto się wstrzymał? (0) Dziękuję. 
Proszę o wyniki.

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
6 głosów za, 11 głosów przeciw.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję. Wniosek został odrzucony.
Poprawka nr 1, proszę bardzo.

Poseł Marek Biernacki (PO):
Chciałem słowo powiedzieć na ten temat. Poprawka nr 1 zwiększa kompetencje, znaczy 
zwiększa ochronę prezydenta nie tylko na terenie kraju, ale też i za granicę. Dziękuję 
bardzo.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki? (6) Dziękuję. 
Kto jest przeciw? (11) Dziękuję. Kto się wstrzymał? (0) Dziękuję. 

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
6 głosów za, 11 głosów przeciw.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję bardzo. Poprawka nie zyskała akceptacji.
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Poprawka nr 2, proszę bardzo.

Poseł Marek Biernacki (PO):
Poprawka nr 2, to jest skreślenie w art. 359 od ust. 2 do 13. Dotyczy on przechodze-
nia funkcjonariuszy z Biura Ochrony Rządu do Służby Ochrony Państwa, to zrobiliśmy 
na wzór tworzeniu Straży Marszałkowskiej. Zakładamy, że powinno być po tej poprawce 
przejście  automatyczne  pracowników  i funkcjonariuszy  służby  BOR-u do Służby 
Ochrony Państwa, bez okresów przejściowych.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję.
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki? (7) Dziękuję. Kto jest przeciw? 

(11) Dziękuję. Kto się wstrzymał? (0) Dziękuję. 

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
7 głosów za, 11 głosów przeciw.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Poprawka nie zyskała akceptacji.
Teraz poprawka nr 3.

Poseł Marek Biernacki (PO): 
Poprawka trzecia jest bardzo istotna. Jak dobrze zdajemy sobie sprawę, Służba Ochrony 
Państwa uzyskała w stosunku do Biura Ochrony Rządu, nazwijmy to, twarde uprawnie-
nia w pracy operacyjnej, bardzo szerokie kompetencje, które, naszym zdaniem, dla tej 
służby są całkowicie niepotrzebne do skutecznego funkcjonowania. Zakładamy, że i tak 
większość  zdecyduje,  że te  kompetencje  służba  uzyska.  Dlatego  też  wprowadzamy, 
chcemy wprowadzić poprawkę, która spowoduje bardzo dużą transparentność i jasność 
w działaniach służb, zwłaszcza w stosowaniu kontroli operacyjnej. Jest to poprawka bar-
dzo istotna, ponieważ tak jak często, zwłaszcza pod koniec kadencji wszyscy nawzajem 
oskarżamy się, jak to nawzajem byli podsłuchiwani posłowie jednej albo drugiej ekipy 
politycznej, jak byli inwigilowani dziennikarze, tak tutaj chcemy dokładnie przeciąć ten 
chocholi taniec, który istnieje. Chcemy też, żeby społeczeństwo dostało jasny sygnał, 
że są stosowane zwiększone uprawnienia operacyjne, wchodzimy w sferę prywatności, 
możemy wchodzić w sferę prywatności osób w swoim zakresie działania, ale powodujemy 
też to, że każda kontrola operacyjna po okresie sześciomiesięcznym,  jeżeli nie zakoń-
czyła się skutecznym działaniem, czyli procesowym, lub innym postępowaniem, to osoba 
ta zostaje poinformowana, tylko poinformowana o stosowaniu kontroli operacyjnej. Jest 
tu też taki wentyl specjalnie zrobiony, że jeżeli są sprawy poważniejsze jak terroryzm, 
przestępczość zorganizowana, szef służby może wystąpić do sądu okręgowego o przedłu-
żenie braku informacji dla tego obywatela. 
Wydaje mi się, że ta poprawka jest poprawką bardzo istotną i byłoby dobrze gdyby 

została przyjęta przez Wysoką Komisję. Wskazywałaby też przy głosowaniu, jakie są tak 
naprawdę intencje rządu.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki? (8) Dziękuję. 
Kto jest przeciw? (13) Dziękuję. Kto się wstrzymał? (0) Dziękuję. 

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
8 głosów za, 13 głosów przeciw.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję. Poprawka nie zyskała akceptacji.

Poseł Marek Wójcik (PO):
Trudno, będziemy musieli jutro oponować. 

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Jeszcze mamy kwestię wyboru posła sprawozdawcy, tak?
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Poseł Edward Siarka (PiS):
Na posła sprawozdawcę proponuję pana przewodniczącego Arkadiusza Czartoryskiego.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję. Rozumiem, że jest zgoda. Dziękuję bardzo.
Dziękuję, zamykam posiedzenie Komisji.


